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Reducerea birocraţiei este o prioritate absolută, a afirmat luni, la Palatul Victoria, comisarul
european Corina Creţu, precizând că, de multe ori, a fost îngrozită de ce a văzut în România
din acest punct de vedere.

  

"Cred că în privinţa procedurilor România îşi complică singură existenţa. (...) Simplificarea este
una dintre priorităţile principale ale mandatului meu. (...) Ceea ce văd în România de multe ori
m-a îngrozit, pentru că acestea nu sunt cerinţe ale Uniunii Europene. Noi deja, în cele mai
multe ţări, primim toate solicitările online, în format electronic, nu cu zeci de mii de pagini
parafate şi semnate, şi acolo trebuie să ajungem. Deci, din punctul nostru de vedere, reducerea
birocraţiei este o prioritate absolută", a declarat Corina Creţu la ceremonia de semnare a
contractelor de finanţare depuse pe două axe prioritare, în cadrul programelor POR 2014 - 2020
şi POIM.

  

Ea a precizat că este necesar să fie simplificate procedurile în acord cu normele europene.

  

"Începând de anul viitor, din ianuarie, veţi putea folosi ceea ce numim aceste schimbări ale
regulamentelor omnibus, care vor aduce posibilitatea de a merge pe estimări globale în ceea ce
priveşte chiriile, angajaţii şi aşa mai departe, ce va facilita combinarea de fonduri. Important
este ca dumneavoastră, ca beneficiari, împreună cu autorităţile naţionale, locale, cu o legislaţie
care să transpună aceste schimbări în legislaţia europeană, să simplificaţi procedurile în acord
cu normele europene", a mai spus Corina Creţu.

  

Comisarul european a făcut aceste precizări în contextul în care, în cadrul evenimentului de la
Palatul Victoria, preşedintele Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud, Radu Moldovan, a cerut
sprijinul premierului Mihai Tudose pentru îmbunătăţirea legislaţiei din domeniul achiziţiilor
publice.

  

"În condiţiile în care o procedură de achiziţie publică va mai dura în continuare în medie doi ani,
cum durează acum - datorită contestaţiilor peste contestaţii, care se fac de către agenţi
economici ce participă la aceste achiziţii publice -, din păcate, eu cred că toate eforturile pe care
dumneavoastră le-aţi făcut acum, sprijiniţi de doamna comisar european, cu întreaga echipă, se
vor anula. (...) Ştiu că lucraţi la updatări la această legislaţie, am rugămintea să fie tratată şi ea
cu celeritate", a afirmat Moldovan.
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În cadrul evenimentului au fost semnate contracte de investiţii în valoare totală de 1,23 miliarde
de lei, din fonduri europene.

  

În momentul semnării contractelor, premierul Tudose a afirmat: "Am vorbit de debirocratizare şi
acum se aude sunetul ştampilelor". 

AGERPRES
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